
 LAUSUNTO 
 

 1 

Vanhusneuvosto   
 29.8.2018 

 

 

Postiosoite (sihteeri)       
PL 20, 00099  
HELSINGIN KAUPUNKI  
Unioninkatu 28 B, 3. krs, h.313, 
00100 HELSINKI  
vanhusneuvosto@hel.fi 

     

   
 

   
 

 

Projektinjohtaja Olli-Pekka Aalto 
Kaupunkiympäristö 
Maankäyttö 
Liikenne-ja katusuunnittelu 
 
 
ASIA: Ylikäytävä päärautatieaseman ratapihan yli 
VIITE: Kommenttipyyntönne 29.6.2018 
 

 
 
 

Vanhusneuvosto kiittää mahdollisuudesta antaa lausunto tästä monia helsin-
kiläisiä koskevasta asiasta.  
  
Vanhusneuvoston näkökulmasta on tärkeää, että tuleva kevyen liikenteen kulku ra-
tapihan yli tai ali edistää liikkumisen sujuvuutta ja on turvallinen. Ikääntyneistä hel-
sinkiläisistä suuri osa liikkuu keskustassa julkisilla kulkuneuvoilla tai jalan. Pyöräily 
Helsingissä, etenkin keskustassa, koetaan turvattomaksi. Kevyen liikenteen ratkai-
suja luotaessa tulisi olla tavoitteena saada tulevaisuudessa pyöräily Helsingissä niin 
sujuvaksi ja turvalliseksi, että myös ikääntyneet uskaltaisivat pyöräillä. Välittömänä 
tavoitteena tulee olla pyöräilyn ja jalankulun järjestäminen niin, ettei yleistyvä pyö-
räily aiheuta vaaratilanteita jalankulkijoille. Ikääntyneistä osa käyttää rollaattoria tai 
keppiä, mikä pitää myös ottaa huomioon. 
 
Vanhusneuvosto on tutustunut sille toimitettuun materiaaliin mahdollisesta ylikäytä-
västä ja toteaa lausuntonaan seuraavaa: 
 
Jalankulkijoille nykyinen alikulkutunneli on riittävä, turvallinen ja hyvä ympäri vuo-
den. Ikääntyneille ylikulkusillat eivät olisi käyttökelpoisia missään tapauksessa. 
Raskaat nousut eivät onnistu rollaattorin tai kepin kanssa, vaikka ne olisi tehty 
kuinka loiviksi tahansa. Jalankulun siirtäminen sillalle vaikeuttaisikin oleellisesti 
ikääntyneiden ja monien muidenkin liikkumista keskustassa. 
 
Ylikulkusiltaa käyttäisivät siis pyöräilijät. Silta olisi talvella tuulinen ja mahdollisesti 
liukas. Vaarana on, että pyöräilijät eivät käyttäisikään siltaa, vaan etsisivät muita 
reittejä. Siltaratkaisu toisi joka tapauksessa kovavauhtista pyöräliikennettä Kansa-
laistorille ja Kaisaniemeen. Tämä aiheuttaisi turvattomuutta ja mahdollisesti myös 
vaaratilanteita. Vanhusneuvosto viittaa esteettömyysasiamiehen 6.7.2018 anta-
maan lausuntoon, jossa asia on käsitelty yksityiskohtaisesti. 
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